
 

Protokół  Nr XVIII/11 

 z obrad XVIII sesji Rady Miasta Rypina  w dniu 27 grudnia 2011 roku w sali posiedzeń  

pod przewodnictwem p. Leszka Furmana – V-ce Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

 Na stan  15 radnych obecnych było  14. 

Lista obecności stanowi zał. nr  1do protokołu. 

Sesja trwała od godz.16.00 do godz.  17.30 

 

Porządek  obrad  : 

 

1.    Sprawy organizacyjne  : 

a/ otwarcie  obrad  XVIII sesji i stwierdzenie quorum 

b/ przyjęcie porządku obrad, 

c/ przyjęcie protokołu XVI sesji 

d/ informacje i komunikaty Przewodniczącego  Rady Miasta. 

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypina z działalności w okresie od ostatniej sesji. 

3.   Sprawozdanie Przewodniczących  komisji z prac Komisji. 

4.    Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych  Gminy Miasta Rypina , w tym o  

       wynikach sprawdzianu i egzaminów  zewnętrznych   w roku szkolnym  2010/2011. 

 

5.Podjęcie uchwał w sprawach  :  
 

a/ w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku  na terenie  Gminy  

      Miasta Rypina( projekt uchwały Nr  XVIII/ 112 /11 

b/ w sprawie  uchylenia uchwały  ( projekt uchwały Nr  XVIII/ 113 /11 ) 

c/ uchylająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad  ponoszenia odpłatności  za  

    pobyt w Środowiskowym   Domu Samopomocy  dla osób z zaburzeniami  

    psychicznymi w Rypinie ( projekt uchwały Nr  XVIII / 114 /11) 

 d/ zmieniająca uchwałę  w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia   

     udzielane  przez przedszkola oraz oddziały  przedszkolne prowadzone przez   

     Gminę Miasta Rypina  ( projekt uchwały Nr  XVIII/ 115  /11) 

 e/  w sprawie zmiany  uchwały w sprawie  ustalenia diet i zwrotu kosztów  podróży   

      służbowych  dla radnych  Rady Miasta Rypina ( projekt uchwały Nr  XVIII/ 116     



      /11 

  f/ w sprawie  przyjęcia  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   

     Alkoholowych  oraz Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii dla miasta  Rypina  

     na rok 2012 ( projekt uchwały Nr  XVIII/117/11 ) 

 g/  zmieniająca uchwałę w sprawie   uchwalenia budżetu miasta Rypina  na 2011 rok (  

      projekt uchwały Nr  XVIII/ 118 /11) 

 h/  zmieniająca uchwałę   w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  Finansowej  

     Gminy Miasta Rypina  na lata 2011-2044 ( projekt uchwały Nr  XVIII/ 119 /11) 

 i/  w sprawie wyrażenia stanowiska ( projekt uchwały  Nr  XVIII/120/11) 

6. Interpelacje , wnioski i zapytania radnych. 

7. Wnioski i zapytania mieszkańców. 

8. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

9. Zamknięcie  obrad  XVIII sesji  Rady Miasta Rypina 

 

Ad.1a 

V-ce Przewodniczący Rady Miasta  p.Leszek Furman   otworzył obrady  XVIII sesji. 

 

Ad.1b 

V-ce Przewodniczący Rady Miasta   przedstawił  porządek obrad . Zgłosił wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały w sprawie  wyrażenia  stanowiska, w 

punkcie  5 i, jako nr projektu uchwały  XVIII/120/11) 

Rada Miasta Rypina  14 głosami ”za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

Następnie V-ce Przewodniczącay   Rady poddał pod glosowanie  porządek  obrad z 

uwzględnieniem w/w zmiany. 

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła porządek obrad XVIII sesji. 

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypina 14 głosami ”za „ jednogłośnie  przyjęła protokół XVI sesji. 

 

Ad.2 

Burmistrz Miasta  przekazał  radnym na piśmie informacje dot. realizacji uchwał z  

poprzedniej  sesji. 

Informował nt. zamówień publicznych : 

- w postępowaniu na realizację zadania pn. „Opracowanie projektu budynku komunalnego  



    przy ul. Dworcowej” w wyznaczonym terminie wpłynęło siedemnaście ofert. W dniu 22  

     grudnia dokonano wyboru oferty. Najkorzystniejszą ofertę złożyła Spółdzielnia Obsługi  

     Inwestycyjnej DOMPIL, ul. Sikorskiego 33, 64-920 Piła. Wartość brutto wynosi 36 777,00  

     zł. 

-   w postępowaniu na realizację zadania pn. „Udzielenie długoterminowego kredytu  

     złotowego w wysokości 3 000 000,00 zł” w wyznaczonym terminie wpłynęły dwie oferty.  

     Z Bankiem Pocztowym Oddział we Włocławku, który złożył najkorzystniejszą ofertę  

     została zawarta umowa. 

-   w  dniu 2 grudnia 2011 roku nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu pn. „Dostawa energii  

     elektrycznej do obiektów i na potrzeby oświetlenia drogowego”. Postępowanie było  

     podzielone na dwie części. Na każdą część wpłynęły po dwie oferty. Najkorzystniejsze  

     oferty złożyło PGE w Rzeszowie Oddział w Skarżysku – Kamiennej. Gmina Miasta    

     Rypina jako Lider Porozumienia działała w imieniu i na rzecz wszystkich jednostek i     

     spółek miejskich, Starostwa Powiatowego i jego jednostek, Gmin: Rypin, Wąpielsk,  

     Skrwilno i Rogowo oraz wszystkich jednostek wymienionych gmin. Szacowana wartość  

      brutto zamówienia dla grupy zakupowej wynosiła około  

      2 700 000,00 zł. W wyniku przeprowadzonego przetargu koszt brutto energii dla całej  

      grupy zakupowej z uwzględnieniem istniejących obiektów oraz oświetlenia ulicznego  

      wyniesie około 2 141 000,00 zł. W związku z powyższym planowane są oszczędności dla  

      grupy zakupowej w wysokości brutto około 559 000,00 zł. Udział  

      w oszczędnościach wynosi: 

– Gmina Miasta oraz jednostki 16,6 % czyli około 92 000,00 zł brutto, 

– Komes 20,21 % czyli około 113 000,00 zł,  

– MPEC 18,02 % czyli około 100 731,80 zł, 

– RTBS 1,01 % czyli około 5 600,00 zł. 

-  w dniu 21 grudnia zostały zawarte umowy na dostawę energii. W chwili obecnej trwają  

    pracę nad zmianą dostawcy. Przygotowywane są postępowania na dystrybucję energii oraz  

    konserwację oświetlenia ulicznego.  

    Szacowany koszt oświetlenia ulicznego (dostawa energii, przesył oraz konserwacja)  

    w 2012 roku wyniesie brutto około 500 000,00 zł.  

    Szacowany koszt oświetlenia obiektów Gminy oraz jednostek (dostawa i przesył) – bez  

    spółek w 2012 roku wyniesie brutto około 313 000,00 zł. 

- w dniu 2 grudnia 2011 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. „Audyt  



   zewnętrzny projektu pn. Budowa hali sportowej i basenu przy Zespole Szkół  

   Nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie”. Wykonawcą audytu jest firma PROKSEN  

   z Torunia. Koszt usługi wyniesie brutto 4 797,00 zł. 

- w dniu 8 grudnia 2011 roku upłynął termin składania ofert na realizację zadania pn.  

   „Rozbudowa i przebudowa Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Rypinie – I etap”. W  

    oznaczonym terminie wpłynęła jedna oferta, której wartość brutto wynosi  

    1 255 000,00 zł. Wartość kosztorysowa brutto wynosiła 1 629 671,74 zł.  

- w dniu 14 grudnia 2011 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. „Dostawa     

   materiałów informacyjno – promocyjnych w ramach  projektu SOS – tu przedszkole jest”.     

  w ramach zdania zostaną wykonane dla uczestników projektu m.in. plecaki z zawieszką  

   adresową, kredki oraz na potrzeby realizacji projektu: plakaty, ulotki, tabliczki     

   informacyjne oraz banery. Wartość zadania wyniesie brutto  

   5 104,50 zł. 

 
Ponadto informował o tym, że : 

-  w dniu 06 grudnia odwiedził dzieci na oddziale dziecięcym  naszego szpitala., był też w  

   przedszkolu oraz w Domu Dziecka 

- odbyło się kilka turniejów  pod jego patronatem, 

-  22 grudnia br. wspólnie z radnymi i dyr. Muzeum uczestniczył  w umieszczeniu na  

   budynku Zgody  odrestaurowanego obrazu  Matki Boskiej. Miasto jest właścicielem tylko  

   części tego budynku, stąd nie może  inwestować . Rozważana jest możliwość podświetlenia  

   tego obrazu 

-  zaprosił  07 stycznia br.  na mecz charytatywny  w hali RCS, 

- uczestniczył w spotkaniach wigilijnych, 

- przyjechał nowy transport żywności z banku Żywności 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji  informowali nt.prac komisji. 

 

Ad.4 

Dyrektor MZOO p. Świtalska  przedstawiła  informacje o  realizacji  zadań oświatowych 

Gminy Miasta Rypina, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów zewnętrznych  w roku 

szkolnym  2010/2011. 

Informacja stanowi zał. nr 2 do protokołu. 



 

Ad. 5a 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/112/11 w sprawie 

przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasta Rypina. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej, Komisji Porządku 

Publicznego Handlu i Usług oraz radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.. 

Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/112/11 w 

sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasta 

Rypina. 

Uchwała Nr XVIII/112/11 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 5b 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/ 113 /11/ w sprawie  

uchylenia uchwały. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz 

radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.. 

Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/113/11 w 

sprawie uchylenia uchwały. 

Uchwała Nr XVIII/113/11 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 5c 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/114/11 uchylającą 

uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Środowiskowym   

Domu Samopomocy  dla osób z zaburzeniami psychicznymi w Rypinie. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.. 

Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/114/11 

uchylającą uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

Środowiskowym Domu Samopomocy  dla osób z zaburzeniami psychicznymi w Rypinie. 

Uchwała Nr XVIII/114/11 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 



 

Ad. 5d 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/115/11 zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 

oraz oddziały przedszkolne prowadzone przez Gminę Miasta Rypina.  

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty oraz radcy prawnego pod względem formalno-

prawnym.. 

Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę  

Nr XVIII/115/11 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola oraz oddziały przedszkolne prowadzone przez 

Gminę Miasta Rypina. 

Uchwała Nr XVIII/115/11 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 5e 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/116/11 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych  

Rady Miasta Rypina. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.. 

Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XVIII/116/11 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów 

podróży służbowych dla radnych Rady Miasta Rypina. 

Uchwała Nr XVIII/116/11 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 5f 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/117/11 w sprawie  

przyjęcia  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  oraz Programu  

Przeciwdziałania  Narkomanii dla miasta  Rypina na rok 2012. 

Jest pozytywna opinia Komisji Porządku Publicznego Handlu i Usług oraz radcy prawnego 

pod względem formalno-prawnym. 



Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/117/11 w 

sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Rypina na rok 2012. 

Uchwała Nr XVIII/117/11 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 5g 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/118/11 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2011 rok  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Pani Skarbnik przedstawiła poprawki do uchwały. 

Rada Miasta Rypina jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła zgłoszone poprawki. 

Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/118/11 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2011 rok  

Uchwała Nr XVIII/118/11 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad. 5h 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/119/11 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Miasta Rypina  na 

lata 2011-2044. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/119/11 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy 

Miasta Rypina  na lata 2011-2044. 

Uchwała Nr XVIII/119/11 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 



Ad. 5i 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XVIII/120/11 w sprawie 

wyrażenia stanowiska. 

Dyskusji nie było, wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/120/11 w 

sprawie wyrażenia stanowiska. 

Uchwała Nr XVIII/120/11 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad.6 
 
Radny p Gładkowski nawiązał do działki przy ul. Toruńskiej, która została sprzedana i nic 

tam się nie dzieje. Ponadto na ul. Lipnowskiej , naprzeciw Urzędu Gminy   jest zalewana 

ulica. Co prawda jest to ulica wojewódzka, jednak prosił, aby   coś z tym zrobić. 

Prosił  też, aby w następnych latach   oświetlenie świąteczne   było na ul. Gdańskiej i ul. 

Kościuszki. Mieszkańcy tej części miasta czują się gorsi. Na konie pytał , kiedy będzie  

otwarte obserwatorium przy  ZSM.i czy w ogóle będzie otwarte ? 

Radny p. Chojnacki  prosił o uprzątnięcie   na ul. Bukowej starych  płytek, gdyż w razie zimy 

mieszkańcy będą mieli trudności  z odśnieżaniem. Została oddana ulica 3 Maja, po deszczu 

stoją kałuże. 

Radny p.Kędzierski  nawiązywał natomiast do  przetargu, jaki miasto przeprowadziło   na 

wykonanie projektu na budowę budynku komunalnego. Rozbieżności między kosztami  jakie 

oferują projektanci  są znaczne. Były oferty na  36 tys. zł  ale też na kwotę   200 tys zł.  Pytał, 

ile  RTBS płaciło za projekty na wybudowane przez spółkę bloki  i czy w ogóle RTBS  

przeprowadzało postępowanie   przetargowe zgodnie  z ustawą o zamówieniach publicznych. 

Pytał też, ile miasto wydało na oświetlenie  świąteczne w tym roku ? 

Radna p. Ziółkowska  pytała, czy jest zainteresowanie działką na ul. Sportowej . Co do obrazu 

Matki Boskiej na budynku Zgody , kiedy będzie oświetlenie tego obrazu, jest to prośba 

mieszkańców. 

Burmistrz odpowiadając  nie zgodził  się z tym, że nic się nie dzieje na  działce  przy ul. 

Toruńskiej. Sąsiad, który ma obok działkę złożył  protest , ten inwestor ma ważne warunki 

zabudowy na  wybudowanie marketu do 1800m². Wystąpił o warunki zabudowy do 2000m² i 

to zostało oprotestowane przez   jednego z właścicieli 1 ha  działki,  którą chciałby sprzedać  i 

spieniężyć. 



Co do ulicy Lipnowskiej  jest to droga wojewódzka , ale będą monity  do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

Co do oświetlenia świątecznego ulicy  Gdańskiej i Kościuszki, podzielił opinię radnego p. 

Gładkowskiego. Nie udało się tego zrobić w jednym roku ze względu na ograniczone 

możliwości finansowe. Brodnica wydała na  świąteczną dekorację miasta kwotę  100 tys. zł. a 

nasze miasto wydało ze  środków własnych  kwotę 4 tys. zł, od sponsorów uzyskano kwotę  

10 tys. zł , Spółka RTBS przekazała kwotę 2 tys. zł  na oświetlenie ul. Piłsudskiego.  Dodał, 

że  Wydział promocji spotyka się z producentami tych ozdób, stąd  też cena 1 anioła to kwota 

4 tys. zł, podczas, gdy kosztuje on 16 tys.zł.  

Co do Astrobazy p. Burmistrz wyjaśniał, że  usterki są usuwane na  bieżąco. W tym miejscu 

p. Nowak wyjaśniał, że  2 tygodnie temu  otrzymano komplet dokumentów umożliwiających 

zakończenie spaw  związanych ze Strażą Pożarną. Brakowało badania odgromowego. Temat 

został przekazany do   Nadzoru Powiatowego, miasto czeka na ich opinię. Miasto jest też 

uzależnione od  dokumentacji  z Urzędu Marszałkowskiego . 

Co do ul. Bukowej p. Burmistrz  wyjaśniał, że nie ma pracowników z robót publicznych , 

miasto będzie starało się  te płytki uprzątnąć. Jeżeli chodzi o ulicę 3 Maja, to  firma i 

wykonawca zostali poinformowani  i  usterki zostaną usunięte   

Co do kosztów  na wykonanie dokumentacji dot. budowy budynków RTBS Prezes  RTBS p. 

Szalkowski wyjaśniał, że  rynek biur projektowych jest bardzo szeroki i występują ogromne  

rozbieżności  w przetargu na  wykonanie dokumentacji projektowej. Za każdym razem   

RTBS występuje z procedurami przetargowymi   i jest to sytuacja monitorowana przez Bank  

Gospodarstwa Krajowego , który udzieli kredytu tylko w przypadku, jeżeli  wszczęte 

procedury zostaną wyczerpane. Dodał, że rozbieżności w przetargach były   od  40 – 200 tys. 

zł  na opracowanie dokumentacji. Co do biur projektowych, które oferują  niskie ceny, należy  

całą dokumentację dokładnie przeanalizować, aby nie okazało się , że   została ona 

opracowana błędnie. 

 Co do obrazu Matki Boskiej będzie on oświetlony . 

Co do ul. Sportowej, dopóki  nie zostaną wysprzedane   działki  w centrum miasta ,  dopiero 

włączone zostaną  działki na obrzeżach.  

Radny p. Kędzierski pytał , czy  te  10 tys. zł, które  miasto wydało na  ozdoby świąteczne ( 

Brodnica wydala 100 tys. zł ) to kwota ostateczna . Żeby później nie pojawiała się dodatkowa 

faktura jak to miało miejsce w poprzedniej kadencji w przypadku  ronda Masseny  ) 

Pan radny  poruszał też sprawę   przetargu na wykonanie dokumentacji na  budowę budynku 

wielorodzinnego, gdzie rozbieżności  biur projektowych są duże. Miasto przeznaczyło 100 



tys. zł na projekt, najniższa oferta wyniosła 36  tys. zł. Z tego  co mówił p,. Prezes może 

wynikać, że  nie do końca przyjmowano te najniższe oferty.  Prosił o pisemną informację, ile  

kosztowały przetargi na wykonanie dokumentacji  na budynku wybudowane  przez RTBS w 

ostatnich latach. 

Radna p. Federowicz pytała, czy  będą  kontynuowane remonty dalszych bloków na  Nowym  

Osiedlu? 

Radny p. Żywocki  pytał z kolei , czy są prowadzone  konsultacje w sprawie  budowy 

sygnalizacji na skrzyżowaniach  Lipnowska – Kościuszki oraz Toruńska-Piaski-Kościuszki ? 

Prezes RTBS p. Szalkowski wyjaśniał. p. Kędzierskiemu, że  mówił konkretnie , że tych 

oferentów, których oferty  są tak niskie należy sprawdzać przy odbiorze  od nich 

dokumentacji, czy jest kompletna i zrobiona należycie i czy posiada wszystkie wymogi 

techniczne. 

 Co do kosztów  oświetlenia świątecznego miasta burmistrz wyjaśniał, że  jest jeszcze 

rachunek w kwocie 6.000 zł( koszty związane z zamontowaniem  oświetlenia.) 

Jeżeli chodzi o  remont bloków na ul. Nowe Osiedle  to  umowa przewiduje  remont 4 

budynków, w tym  I etap. Z nowym rokiem powinny  zostać wyremontowane jeszcze   2 

budynki ( usunięcie azbestu, termomodernizacja ). Przewiduje się też położenie nowej 

nawierzchni asfaltowej. 

W temacie skrzyżowań , sugestie zostały przekazane   Zarządowi  Dróg Wojewódzkich , 

wiele zależy też od   Urzędu Marszałkowskiego. 

Co do  ruchu na ul.  Kościuszki – Toruńska  należy zapoznać się   z ekspertyzą mostu   na ul. 

Mleczarskiej., gdzie remont spowodowałby  koszty. Ruch samochodów mógłby odbywać się  

ul. Mleczarską- Piłsudskiego. 

 

Ad.7 

Pan   Krzysztof  Bułkowski   nawiązał do wypowiedzi   burmistrza  w temacie konsultacji z 

firmą  zajmującą się odzyskaniem podatku VAT ,pytał o koszty dla tej firmy. Nawiązał też  

do deficytu  budżetowego i  do sesji w 2011 roku. Okazuje się , że  po tylu miesiącach  miał 

racje co do swoich wypowiedzi  Z punktu widzenia deficytu  szacowanego  w 2012 roku, 

pytał na ile jest to koncert życzeń a na ile  jest to realne ? Opinie RIO są wydawane w innym 

kontekście. Jeżeli wszystko jest  formalnie dobrze, to  ocena będzie zawsze pozytywna.  Pytał 

też o audyty, które miały miejsce  w 2011 roku w KOMES i MPEC, czy w odczuciu 

burmistrza są one obiektywne ? Dodał, że jest niepokój patrząc na sprawy właścicielskie 

audytu, czy było to obiektywne patrząc chociażby na ostatnie wybory parlamentarne i wiele l, 



osób na listach PiS i ich udział w czynnościach. Gratulował p. Burmistrzowi kroków 

związanych z poszerzeniem strefy ekonomicznej, pytał czy będą dalsze działania? Nawiązał  

też do sprawy szpitala, prosił o konkretną odpowiedź. Prosił też o odpowiedź na pytanie 

radnego dotyczące ul. Toruńskiej i warunki zabudowy. 

Burmistrz co do ul Toruńskiej sugerował p. Bułkowskiemu, aby zapytał swojego kolegę, 

który ma tam ziemię, wówczas będzie wiedział czy wydane warunki zabudowy są 

prawomocne. Jeżeli chodzi o teren przy szpitalu, to nie on przekształca te tereny, jest to w 

kompetencjach Rady. Jego poprzednik przyjął wniosek Zarządu Powiatu, aby ta ziemia była 

przeznaczona na inne cele. Zupełnie inne pisma są od dyrektora szpitala. Sytuacja jest 

skomplikowana. Fakt jest jeden, że ziemia była przekazana na cele medyczne i jego jako 

Burmistrza obowiązuje uchwała Rady. Samorząd Miasta chciałby, aby ta działka przestała 

straszyć. Należy zapytać kto jest odpowiedzialny za taki wygląd terenu.? Miasto widziałoby 

inne przeznaczenie tego terenu, poszerzenie chociażby parkingu dla mieszkańców ul. Dłutka. 

Trwają rozmowy w tej sprawie z prawnikami. Dodał też, że przy zmianie planu 

zagospodarowania przestrzennego musi przedstawić Radzie skutki zmiany tego planu. Jeśli 

zmienione zostanie studium, to zmieni się ruch kołowy. Zarząd Dróg Wojewódzkich nie da 

środków i powiat będzie musiał partycypować w kosztach zmiany skrzyżowania. Nie można 

pozwolić na to, że starostwo sprzeda działkę zarabiając na tym duże pieniądze, a miasto 

będzie musiało wyłożyć środki na przebudowę skrzyżowania. Starostwo musi się 

wypowiedzieć, czy będzie prowadziło cele medyczne czy też inne i to będzie odpowiedzią na 

to, czy miasto ziemię odzyska. Jeżeli  nastąpi zmiana przeznaczenia działki, powinna ona 

wrócić do prawowitego właściciela. Dodał też, że czeka na ekspertyzy z powiatu. Miasto ma   

świadomość potężnych inwestycji   prowadzonych przez KOMES i MPEC. Działka  za 

basenem jest kluczowa , aby zabezpieczyć  interes miasta   , jego rozwój  i spłaty już 

zaciągniętych  kredytów . W 2011 roku rozpoczęły się  inwestycje  w mieście na kwotę ok. 

100 mln złotych . Jest to kwota  rozłożona   w  latach, ale  jakie zabezpieczenia musi mieć 

miasto, aby to spłacić. Dodał też, że   to Rada jest kompetentna co do sprzedaży działki , on 

może tylko przedstawiać propozycje. Co do deficytu, jest t o to rzeczywiście problem, został 

on już i tak zmniejszony. Jeżeli chodzi o strefę ekonomiczną , to  zostały podjęte rozmowy , 

pokazując, że warto  na ziemiach miejskich poszerzać  te strefę. Miasto ma pewne plany, ale 

nie chce wyprzedzać  działań, póki  nie uzyska statutu  strefy ekonomicznej  na swoich 

terenach. Planowana jest nowa promocja tego terenu. Może być jednak kłopot z 

wykształceniem ludzi w konkretnych zawodach. Trwają rozmowy ze Starostwem w tym 

temacie.  Co do zapłaty za audyt , dał przykład Zakładu Energetycznego, gdzie miasto zrobiło  



to gratis, natomiast  firma konsultingowa  Pomorskiej  Grupy Energetycznej , która  zrobiła  

audyty we wszystkich jednostkach , weźmie 20 %  od oszczędności  uzyskanych .   W  

następnych latach  miasto będzie robiło to we własnym zakresie. Jeśli chodzi o VAT jest to 

suma  od 6 do & %. Są prowadzone analizy, które mają zweryfikować, czy miasto  w to 

wejdzie. 

Pan Bułkowski dziękował za  wyjaśnienia, jednak  nie był usatysfakcjonowany co do 

deficytu. Chodziło  mu o  deficyt  w 2011 roku, gdzie był koncert życzeń   i został on 

powiększony na 2012 rok. Chodziło mu o tendencje  z punktu widzenia  tego zaplanowanego 

budżetu. 

Pan Burmistrz zauważył, że   są to tylko przemyślenia p. Bułkowskiego, który  nie miał wiele  

do czynienia  z samorządem. Każdy nowy budżet przynosi  wiele rzeczy i wiele zmian. Ma 

nadzieję, że i ten rok okaże  się  lepszy, aniżeli to co zostało zaplanowane w budżecie. 

 

Ad.9 

V-ce Przewodniczący   Rady Miasta zamknął obrady  XVIII sesji. 
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